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Segueix la marxa irregular del Ulldecona en aquesta lliga, en que com a tònica 
general podem dir que l'equip demostra tenir una bona defensa però en canvi 
poca força al atacar per fer gols. Us oferim els resultats de la passada setmana, en 
que es jugaven tres partits, per fer-vos ja al proper número un detall més exacte 
de la marxa dels diferents e9uips del Club. 
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Cal dir que en futbol-base, l'equip jovenil segueix la seua marxa imparable i 
ostenta el liderat del seu grup. Aquest dissabte passat el Catalònia queia golejat per 
10-2 després que el primer temps acabés 3-2. 
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Tumbé els Veterans porten una marxa imparable i figuren al capdavant de la 
classificació del seu Campionat, i es que aquest equip podria jugar en segona 

º~g,~~F·e\~ ~--:rn···~,-~--~{f---r~ 
regional amb totes les garanties per anar lider. També esperem oferir-vos tota la informació referent als veterans. 

Basquet 

Per primer cop en molts anys, es 
juga una competició oficial de 
Basquet a Ulldecona. El Club 
Joventut disposa d'un equip federat a 
la categoria junior que juga el 
Campionat Territorial Juvenil Els 
partits es disputen habitualment els 
diumenges al matí al Pabello. Per 
cert, aquest diumenge hi havia 
"Derby" amb el partit Ulldecona
Alcanar. 

Si mal no recordem, ens hauríem 
de remontar als anys 50 per recordar 
basquet federat a .Ulldecona ... 
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Futbol-Sala 

Retardat l'inici del Campionat d'Hivern per una serie de causes, 
es "ª organitzar aquest divendres passat dia 6 una nova 
competició, les I 12 Hores de Futbol-Sala. 

Es jugà al Pabelló Cobert de 9 del matí a 9 de la nit, i Càl dir 
que els esforços del president de l' AFSU, Joan Ramon Bel i la 
seua reduïda junta tingueren compensació, ja que tot va sortís bé 
i la cosa fou un èxit de públic i de participació. Dinou equips, 
forasters la majoria, hi prengeren part, de Vmaròs, Benicarló, 
Catí, rraiguera (2), La Sènia (2), Alcanar i Godall. 

Al final, la victòria se l'emportà un equip local~ "XEICS", 
l'únic del poble que va arribar a les semifinals, i que sens dubte 
va fer el millor futbol-sala del dia. Aquestos foren els seus 
resultats: 

a la fase prèvia, 

Godall 0-8 Xeics 

Dàtils (Thñguera) 1-3 Xeics 

Exta-se (Vmaròs) 2-2 Xeics 

H. Stars 1-10 Xeics 

semifinals, 

Els Dalton (La Sènia) 6-11 Xeics 

finals, 

Extasis (La Sènia) 1-3 Xeics 

Per Xeics jugaren: Manuel (porter), Paco Mariné, Joan Ciudad, 
Joan Tonda, Jordi Sansano, Adrian Maza, Joan Millan,Gerardo i 
Lai o. 

+ 

Preu: 75 ptes . 

-'~~ó r!~ P:¿up~:oc:n~ci=en~ tllfti?~il~W-~'.._ 
administrativament parlant) dels que fa l'Ajuntament Dilluns dia 25 y per primer cop en els darrers vuit anys, 
al cap de l'any. Es evident que políticament poden l'Ajuntament d'Ulldecona aprovava uns pressupostos per 
haver-hi decisions de més trascendència, però l'eina unanimitat. L'esforç i el bon clima .polític ho ha fet possible. 
que marcarà l'actuació municipal durant tot l'any es lies cents trenta vuit milions de pessetes son la suma final 

L'anàlisi a dintre. el Pressupost 
Doncs bé, enguany i per primera vegada en molts 

d'anys, potser per primer cop en el decurs dels 
darrers 8 anys, s'han aprovat per unanimitat per part 
de totes les forces polítiques (cinc) que son al 
Consistori I això ha estat possible per la bona 
voluntat i l'esforç de tots els grups sense excepció. 
Enguaµy els pressupostos s'han discutit a fons en 
tantes reunions com ha fet falta, algunes fins altes 
hores de la nit, enguany tothom ha tingut ocasió de 
posar cullerada en· aquells aspectes que li ha semblat, 
i si bé i en bona lògica, el pressupost ha estat elaborat 
pel grup de govern socialista, ha estat esmenat en 
aquells punts que han semblat perfeccionables, 
impostos, despeses, etc. 

Caldrà ara un control de l'execució d'aquest 
pressupost, sobretot de les diferentes despeses 
aprovades, ben importants algunes, però això ja 
depén de l'esforç diari de cadascú, allò que per 
damunt de tot cal remarcar avui, es la 
rersponsabilitat que totes les forces polítiques locals 
han demostrat, cedint parcelles de poder els uns, i 
donant marges de confiança els altres. I això es bó 
per Ulldecona, molt bó per poder encarar un futur 
cada cop més incert i complicat a molts de nivells. 
Que les hores difícils que puguen arribar ens troben 
ben agafats a tots. 

:itt~!illf~!~:~Ed: 
Al 91 figuraven al pressupost setze milions en 

concepte de Licències Fiscals, al pressupost de 92 hi 
ha una previsió d'arribar als vint milions. Si un cop 
conegut el Padró del IAE, aquest supera aquesta xifra, 
l'Ajuntament rebaixarà el 1'3% aprovat, fins on fa"ce 
falta. 

•JÍfllflll~w 
Esquerra Republicana .ha presentat una moció a l'Ajuntament 

per crear una ComissióMunicipal contra la droga a Ulldecona 
que elabore un pla de mesures preventives, dissuassòries i 
assistencials. 

DeSembre veurà la primera fase d'arranjament dels camins 
municipals, que tindrà continuitat el proper any. A la solució 
provisional d'ara amb asfaltat d'algun tros inclosa, seguirà 
l'asfaltat de més trams al 92, junt al manteniment de la resta 
de la xarxa. 

A l'Esquerra Republicana estem per un reequihòri territorial 
que no face Barcelona cada cop més gran i Catalunya més 
empobrida, per això pensem que qui ha de venir son les 
indústries i no marxar l'aigua. El tema es torna a moure i 
caldrà estar vigilants . 

~n~~~~:rs:,~~~::o~!1 poijg~.~~i~; 
Tot fa pensar de moment, que el nostre polígon industrial pot 

haver nascut amb un pà sota el braç. Les perspectives que hi 
ha son molt bones si s'actua amb prudència i velocitat d'acció, 
dues coses que s'estan fent 

. ·. ~· 

: ·EI · "Savoi-C·inema" tornarà a obrir amb nova empresa 
.. . ·: :···:.-··: 

Un projecte p~r ~onvertir el Savoi en u.na sala lúdica-cultural es podria posar en marxa aquest proper mes de 
desembre. Cinema, cinema infantil, recitals, activitats culturals diverses, i perqué no, ball amb orquestra podrien ser 
algunes de les activitats. 



17é Congrés 
Nacional d'ERC 

El proper 15 de Desembre a 
Barcelona, ERC cel.lebrarà el seu 17é 
Congrés Nacional al que assistirà una 
nodrida -representació- de la -nostra 
Secció Local. 
Es interessant remarcar el clima de 
pau i tranquilitat qu~ viu el partit als 
dos anys de l'anterior Congrés a 
Lleida fet en clima de divisió i 
crispac10 que va acabar en 
trencament 

Avui els problemes son a d'altres 
partits, i ERC arriba a aquest 17é 
Congrés amb mes bones perspectives 
que mai i davant d'unes 
autonòmiques que poden fer història. 

Ja tenim Local Social 
Al Carrer Major i al costat de 

l'actual perruqueria de Manolo 
Periche, precisament on abans tenia 
aquesta perruqueria. 

Estarem a la planta baixa i després 

CiU prepara el trasvasament de 
l'Ebre a Barcelona 
Tortosa. - Unes declaracións fetes a Saragossa del 
president de la Genecalitat de Catalunya, Jordi 
Pujol, dilluns passat, han posat una altra vegada al 
primec pla de l'actualitat d p1'0)"Cte del 
trasvasament de l'Ebre a Barcelona. Coocn:tament 
Jordi Pajol es va referir que segons s'està estudiant 
el tema, veu que "no caldr.i plantejar les coses de 
manera que s'haja de traure ni una gota d'aigua 
de diJu del riu". 
Es tracta de la primeca vegada que·d president de 

la Genecalitat fa una declaració d'intencions en 
este sentit. Un cop es va conèixec la notícia a 
darrera hora l'alcalde d'Amposta i president del 
Consell Comarcal., Joan Maria Roig, ha 
confirmat al nostre setmanari que existeix una 
proposta que la premsa aragonesa anomena 
"projecte Roig". Es tracta de l'aprofitament de les 
aigües ja utilitzades des de les 2 estacions de 
bombeig de les comunitats de regants de l'Ebre. 
Tot i que no s'han facilitat dades concretes al 

respecte. Ebre Informes/Migjorn ha pogut saber 
que el disseny de la proposta contempla la 
construcció de plantes depuradores oo hara són 
les estacions de bombeig, per a potabilitzar 
l'aigua que es contamina desprès de regar els 
arrossars. La meitat de l'aigua retornaria a les 
badies en millor estat, i l' ahra secia pec al 
trasvuament a Barcelona. 

La coordinadora Anti-Trasvasament havia 
convocat, en el mommt de tancar esta edició, una 
reunió per estudiar la nova situació. 

dels treballs d'arranjament i 
condicionament del lloc (que no 
caldrà molt) us convidarem a 
l'inauguració d'aquest nou local que 
permetrà fer al nostre partit un bon 
treball en aquesta nova etapa que s'ha 
iniciat per a Ulldecona. 

acordar vistes les noves quotes i 
tarifes que Hisenda pretén aplicar, que 
la postura de l'Ajuntament fos de 
total prudència, intentant mitjançant 
la fòrmula que fes falta que el 
recàrrec municipal fos mínim o 
inexistent Fins aquí els temes mes 

-------------- - forts -que han-0eupat-darrerament 
Acords de I' Esquerra 

En relació a la confecció dels 
Pressupostos pel 92, ERC va acordar 
recomanar moderació en els 
augments d'urbana, rústica i camins, 
aixi com també que es mirés de 
reduir la despesa de Festes Majors 
amb l'aplicació d'un tiquet moderat i 
entrades també econòmiques vàries 
nits, acors que es va prendre per 
unanimitat, amb la proposta de que el 
tiquet fos de 1.000 o 1.500 ptes. 

On va haver-hi mes dicussió fou en 
la data de les festes, amb opinions per 
a tots els gustos i sense que es fixés 
una postura concreta, que s'haurà de 
definir properament 

En el que fa relació al ja famós i 
polèmic IAE, l'assemblea d'ERC va 

bona part de les reunions d'ERC. 

Les JERC a punt de 
marxa 

Amb tota seguretat, Ulldecona 
tindrà la primera secció local de les 
Joventuts d'Esquerra de les 
comarques de la nostra intercomarcal 
(Terra Alta, Montsià i Baix Ebre). La 
intenció es que aquest mes de 
desembre es faci la constitució de les 
nostres Joventuts i es posen a 
treballar seguidament, que de temes i 
problemes jovenils n'hi ha a dojo. Al 
seu moment ja us explicarem com 
queda tot, de moment invitem a tot 
aquell jove que hi estigue interessat, a 
posar-se en contacte amb nosaltres. 

.'.Tots guanyem amb el vot de r Ametlla-
Els ciutadans de l'Ametlla de Mar han donat esta setmana un exemple de coherència amb els 

seus ideals., en renunciar a cobrar ds diners que l'Estat Espanyol els asigna per permetre 
emmagatzenar residus nuclears a la central Vandellos-2 En el seu dia, l'Ametlla es va declarar 
municipi antinuclear i, pec tant, tampoc vol rebre cap compensació per este tema. És un cas 
sense precedents a tot l'Esut i un cas de civisme que converteix el vot dds "caleros" en un "vot 
de dignitat". 

L'Ajuntament de l'Ametlla pot tenir més o menys problemes a l'hora d'haver de prescindir 
d'estos 63 milions de pessetes d'ENRESA, però el seu alcaJde i molts dels seus regidors ho tenen 
molt cair quan afirmm que "ha guanyat el poble". 

Certament, ha guanyat el poble de l'Ametlla, però hem començat a guanyar tots una mica si es 
que ms secveix d'alguna cosa l'exemple que ens han donat. 

1· 

Els pressupostos pel 92 
D'entrada cal assenyalar que enguany la confecció dels pressupostos ha tingut elements diferents als que acostumava a tenir: 

Confeccionats pel Grup de Govern socialista, han estat discutits en vàries sessions, algunes fins altes hores de la matinada, i finalment 
aprovats per unanimitat com ja resaltem al Pòrtic. 

Tot això pressuposa que les coses s'han fet d'una forma diferent, que la nova composició del Consistori juga a favor del consens i de 
l'harmonia, i que això, no ho dubteu, serà bò per Ulldecona. Ara caldrà estar atents a la marxa d'aquestos pressupostos i a la correcta 
aplicació de les seues partides. 

--_.,.,.questos -pressupos~on-fruit-doncs de -diferents..aportacions..Lsesibilitats,_iJa veritat_és queJlo ha estat tan_difícil fer-ho així. 
Tothom ha dit el que en pensava i s'han establert marges de coníumça i de maniobra en una demostració, pensem, de responsavilitat i 
educació política. 

Però parlem de números una mica, encara que en properes edicions del "Full" tindreu una informació acurada de totes les partides 
que composen el Presupost. 

l Import: 338.637.617 ptes. J 

Ingressos Despeses 

Impostos directes (urbana, rústica, cotxes, IAE):_ 91561.507 

Impostos indirectes (pam.~: 5500.001 

Taxes i altres (aigua, basures, clavegueres, etc.):_58.757.402 

'Il"amfez. corrents ( Estat, Generalitat, altres): __ 77.022l97 

Ingressos patrimooi (i.ntecessos, Uogu~: 2.796.500 

'Ilansfez. de capital (Estat, Generalitat, en 1~:_103.000.003 

Despeses personal (personal, dietes, desplaçamenQ: ____ 66.423.354 

Bens corrents i seveis (serveis, mantenim. reparacioo.&, festes):_ ll8.649.273 

Desp. financeres (interessos, crèdits): 17.218.166 

'Ihm.sfez. corrents (subvencions en~:. ________ 6.749108 

lnvecsioos reals (obres i inYersions diverses):. ______ 115.775.002 

Passius financen ~ortitzar cèdits)~· ________ 13.822.714 

Del capítol d'in&ressos cal destacar 

els s~ts percentatJ:es: i del de despeses: 
Impostos directes:. ___________ 27% Despeses de personal: _____________ 19'61% 

Impostos indinlctes: '62% Bens corrents: ________________ 35'03% 

Taxes i altres: 17'35% Despeses financeres: ______________ 5'08% 

'Ilansferències oocrems: __________ 22'74% 'franferàtcies corrents:. _______________ 2% 

Ingressos patrimonials: 0'82% Inveni 34'18% 

'Ilanferències capital: 30'41% Passius f'mancers: _______________ 4'08% 

En quant a l'anàlisi de qui aporta els calés per gastar: 

L 'Estat: 29'91%_(101 milioos i escaig) 

Genenlitat: 10%_(33.700.000) 
Diputació: ____________ ll'51%_(39.010.000) 

Poble: _____________ 46'01%_(155.818.000) 

Ccmell Coman:aJ·._ __________ 0'94%_ (3.200.000) 

F'malment i per tancar de moment aquesta primera informació sobre el Pressupostos-92, dir que la càrrega financera, es a dit; 
interessos més amortitzacions, representa un 9'16% del total 

Obres del pla d'Obres 
i Serveis 

De les cinc obres demanades per 
l'Ajuntament i que us relacionavem en el 
darrer número de "Full", son dos les que 
han estat aprovades per la Generalitat per 
a la seua realització en el Pla del 92-95. 

En primer lloc, i ja al 93, es procedirà a 
la urbanització de l'Avinguda Escoles, 
obra necesària per molts aspectes que ara 
no cal comentar i que tots els grups es van 
posar d'acord en qualificar de prioritària. 

Posteriorment i probablement al 94, 
seria el carrer Barcelona el que 
s'urbanitzaria totalment de dalt a baix, 
amb clavagueram nou, etc. 

Subvencions per obres 
Per al 92, i consignades als 

Pressupostos, figuren vàries subvencions 
dignes de resaltar: en primer lloc, 35 
milions donats per la Diputació, 20 per la 
primera fase d'arranjament del Castell 
(per fi _) i 15 per les obres de remodelació 
del Orfeó en la segona fase, que comptarà 
també amb una nova subvenció del 
Ministeri de Cultura de 30 milions més de 
ptes. 

Així mateix la Generalitat ha destinat 30 
milions més per la finalitució de les 
obres de la depuradora, degut al cost més 
elevat per prdblemes en l'excavació de les 
basses de decantació. S'espera que cap al 
mes de Març pugue entrar en 
funcionament. 

Carrers del poble 

Coincidint amb l'arranjament de 
diversos camins municipals, es 
procedirà en primer lloc a deixar 
com cal (almenys plans) uns quants 
carrers del poble que encara no estan 
asfaltats (DI: Robert, Pare Palau, Moli 
de l'Oli, etc.) per a asfaltar 
posteriorment aquells que els véins 
vulguen, i en aquest sentit, el Dr. 
Robert serà probablement el primer. 
Ja ho saben tots els véins implicats, 
només cal posar-se d'acord i dir-ho a 
l'Ajuntament 



••••ir11r• .r•• &•lli]Ba1í 
Les Festes Majors del 92 

Sense que s'hagi decidit encara definitivament la data de les Festes Majors (després de les diferents propostes 
que hi ha sobre la taula), si que en canvi estan clares les dates per al 1992, amb inici el dia 4, divendres, i 
finalització el dia 13, diumenge. El 11 de setembre i el dia de la Pietat queden en aquest cas dintre de les Festes. 

Parlant de diners, si que s'ha acordat ja quins seran els preus de les Festes-92, ja que bona part del nou 
Consistori no veia amb bons_ulls_seguirJent.Ies_totalment de bades. HnalmentJa cosaie quedat~així;_quatreJlits 
pagant, dilluns i dimarts a 300 ptes., i divendres i dissabte a 600. Es faran tiquets de 500 ptes. per als joves 
entre 12 i 16 anys, ·i per als majors de 65, mentre que la resta del públic entre 16 i 65 anys tindrà els tiquets a 
1000 ptes. 

Cal afegir que la taula per a totes les festes costarà 6000 ptes., que els tiquets tindran colors diferents segons 
les edats, i que el preu del teatre, si se'n fa i és pagant, no anirà inclòs al tiquet de 1000 ptes. 

Entre les diferents propostes que hi havia sobre la taula, seguir fent-ho de bades, preus potser més cars i 
preus més moderats, finalment va triomfar aquesta proposta moderada, que no és cap saqueig per le5 
butxaques, i farà que l'Ajuntament no tingui el dèficit d'enguany. Per reforçar la tesi de fer pagar encara que 
sigue poc, aquí teniu el resum de despeses dels espectacles d'aquest any: 

Total de d~eses: 7.031. 736 (orquestes, teatre, publicitat, autors, etc.) 
Total d'ingresos: 

Diferència: 

Espectacles gratuïts d'altres anys: 

1.801.000 

-5.230.736 

1.208.000 

Total: 4.022. 736 Dèficit real del 9·1 

Els espectacles gratuïts d'altres anys, vol dir allò que l'Ajuntament ja feia de b~es a banda del tiquet i les 
entitats organitzadores. Per tant i tenin en compte que la nit de "La Frontera" va tenir un cost de 3.752.000 
ptes., i una entrada de 1.086.000 (era l'única nit pagant), és fàcil vore que reduint el cost d'aquesta nit i amb els 
preus esmentats anteriorment, el dèficit de les festes del 9Z ha de minvar considerablement, i xaiera la 
mateixa. 

Per acabar el tema festes, dir que la Banda de Música serà la que tindrà l'exclusiva dels Carnavals, tria de 
Reina i Festes-92, degut al compromís existent amb aquesta entitat des-de temps anterior a l'actual Consistori, 
i que aquest a r~pectat. No obstant, per al 93 hi ha el compromís d'estudiar noves formes d'organització de 
carnavals, festes, etc. Temps hi haurà. 

Josep-Lluïs Millan, regidor-delegat 
de l'Ajuntament per gestionar el 

pavelló cobert. 

. Un recent decret de l'alcaldia, ratificat en el 
darrer Ple municipal, nomenava el regidor d'ERC 
per gestionar l'ús del pavelló cobert, amb les 
diferents manifestacions que allí es fan, però 
també i primordialment per donar-li una activitat 
esportiva continuada. 

Com recordareu, la gestió del pavelló la tenia 
encomanada el Club Joventut, però el desig 
manifestat per aquesta entitat de deixar aquesta 
tasca, i la necesitat d'una major utilització del 
pavelló, han mogut a l'Ajuntament a recuperar-ne 
el control i cercar un aprofitament seguit 

L'Ajuntament pretén senzillament que els dies 
laborables, des-de les 5 de la tarda fins a les 12 de 

la nit si cal, hi hagi activitat, repartint 
convenientment els horaris entre els diferents 
Clubs i activitats. I lògicament també, que dissabte 
i diumenge bàsicament, hi hagi competició. El 
pavelló cobert HA d' esser lloc de trobada i d'esbarjo 
esportiu per tothom que vulgui fer-hi alguna cosa, 
aquest és el tema. 

Camins rurals 
Si el temps ho permet, desembre pot veure 

l'apany de diversos camins del terme municipal, 
en un acció de manteniment que tindrà continuïtat 
aquest any vinent. 

L'idea és anar mantenint el mes dignament 
possible tota la xarxa rural, i anar asfaltant cada 
any allò que es pugue, és dir, anar donant una 
solució definifrva als camins més importants i 
transitats. 

L'Impost d'Activitats Econòmiques 

No hi ha dubte de que s'està convertint en el tema "estrella" i a ben segur que encara donarà molt que parlat: De moment tot i que el 
vice-president Narcís Serra va dir que entraria en vigor el 1-1-92, son cada cop més els coLiectius (econòmics sobretot, profesionals, el 
~ cte.) que en demaÍlen l'ajornament rms al 93. I de que va?. 

Senzillament lllbstitucix Jes fins ara nomenades Licències Fiscals, l'Impost de Radicació, Publicitat i algun més, aqui a Ulldecona 
practicamcnt només lllbstitucix les L Fiscals. ' 

-~osofia-d~ques-1.mpost . 
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Sense entrar a ana1it7.ar la justícia o la injusticia, tema sempre opinable d'acord a com li va a cadascú, es ben evident que el Govern 
central (i en uns moments de forta discusió sobre rmançament autonònfIC i municipal) s'estalvia cedir recursos propis, del que 
l'Estat recapta per les diverses vies, i dona als Ajuntaments un poderós instrument de recaptació, amb fortes pujades de quota i 
tarifa en la majoria de casos; venda a l'engròs, profesionals diversos i sobretot als fabricants. 
A l'augment fort que suposa, ofereix als Ajuntaments la posSiòilitat de gravar més l'Impost aplicant uns coeficients segons el nombre 

d'habitants de cada població ~ntre el 0'5 i el 1'6 a IDldecona), i al mateix temps la Diputació segueix apllcant el mateix reéàrrec que 
fins ara, el màxim, el 40%. 

Aquesta filosofia d'oferir recursos als Ajuntaments, a l'Estat li estalvia dues coses: diners i enfrontament directe amb els 
administrats, donat que els diners els paguen les empreses i l'enfrontament l'assumeix l'Ajuntament. · 

Com es calcula l'Impost del IAE? 
Els càlculs del que tocarà pagar soo complicats en la majoria dels casos, però en síntesi la cosa va aixi: 
Hisenda ha fixat una quota per cada activitat econòmica, això en la majoria de casos. En d'altres, principalment en fabricació, ha de 

calcular-se la quota en base a un irnpor determinat per treballada¡; productor i per Kw. de potència a motors i maquinàries diverses. 
A aquesta quota s'hi afegeix el que cal pagar per m1 un cop fets els càlculs de m2 dis.J><>sables, utilitvJcions diverses, coeficients 

reductors diversos, ~te. ~ Ulldecona el m2 es paga a 16 ptes rms als 500 m2). Després d'afegir els m2 a la quota, tenim el que 
s'anomena "quota minima municipal", que serveix de base per a que l'Ajuntament i Diputació apliquen el corresponent recàrrec. 
la diputació aplicarà el màxim, el 40% com fms ara, els Ajuntaments ho estan decidint o ho tenen ja decidit. Per exemple, quan es 

diu que un Ajuntament aplica el coeficient 1'4, vol dir que fa un augment del 40% sobre la "quota mínima". En el cas d'Ulldecona la 
banda de coeficient de des-de el 0'5 al 1'6 màxim, es a dll; des-de poder reduir la quota d'Hisenda al 50%, a poder-la augmentar en un 
60%màxim. 

Posarem un exemple: 
L'empresa pagaria -

Quota fixada per Hisenda: ptes. 51000.-
a pagar per m2: ptes. 20.400.-
quota mínima municipal: V~ 15.300.-
Recàrrec Diputació (40%): 20.400( ptes. _86.700.-
Recàrrec Ajuntament al 1'3: 15.300 ptes. 

Es evitent que aquest exemple es fictici i només té el valor d'ensenyar com us calcularan el nou impost. Cal que ara cadascú es 
preocupe de quina quota té d'acord al negoci que fa, i que li calculen realment que li surt. 

Que passarà a Ulldecona? 
Es clar que la casuística serà molt variada, i que hi haurà casos per a tots els gustos. Hem de tenir clar que d'entrada i en la majoria 

de negocis, les quotes fixades superen sensiblement les que hi havia fins ara. 
Això fa pensar que l'augment del padró del IAE (el padró es la suma total dels imports que Hisenda ha assignat) sení molt superior a 

. l'actual, això sense que l'Ajuntament aplique recàrrec. 
Llavors l'Ajuntament d'Ulldecona ha fixat en 20 milions la quantitat total a recaptar per aquest.concepte al presupost del 92, tenint 

en compte que al 91 eren 16 els previstos, i ha posat com a coeficient municipal el 1'3%. Que vol dir tot això?. Molt senzill, estudiem 
possibles casos: 
l Si el padró d'Hisenda supera els 20 milions, l'Ajuntament haurà d'aplicar un coeficient reductor; per sota del 1%, fins baixar als 20 
milions. Per tant el 1'3% aprovat ara, no s'aplicarà. 
2. Si per casualitat el padró fos de 20 milions, tampoc s'aplicaria el 1'3%, es dir no hi hauria recàrrec municipal 
3. Si pel contrari el padró fos inferior a 20 milions, s'hauria d'aplicar un coeficient superior al 1% i com a màxim del 1'3%, fins 
amòar als 20 milions. 

Creiem que aquets acord obtingut per consens de tots els grups polítics després de moltes hores de cavilar i discutit; no óa dolent, que 
en tot cas i amb el tope de recaptació en 20 milions inclús es podria reduir la quota d'Hisenda segons quin fos l'import del padró. 

En tot cas, tot està per wre, i aquesta es només una primera aproximació a un tema polèmic que té moltes lectures, que segurament 
podrem anar fent a poc a poc, i per supost comptant amb les vostres aportacions. 

F.squerra Republicana de Catalunya. 



Moció d'ERC sobre 
la problemàtica de la 
droga 

L'Esquerra presentarà en el 
proper Ple de l'AjuritamenL 
d'Ulldecona una moció sobre el 
tema de la droga que us oferim en 
aquesta mateixa pl~na. . 

De tothom es sabut que aquest es 
un tema molt fort que darrerament 
ha aixecat molta polseguera a tots 
els nivells, popular, polític, etc. 
sense que s'acaben d'adoptar 
postures clares tendents a trobar 
solucions vàlides. 

(de veritat no se sap 
qui son els· traficants 

locals???) 

Des-de l'Esquerra pensem que les 
mesures penalitzadores i represives 
mai acabaran el problema, que cal 
una actuació integral que contemple 
tot un seguit d'accicns, unes 
accions que poden començar des-de 
la prevenció (i aqui el camp es 
amplissim, evitar marginacions, 
oferir moltes altenatives als joves, 
millorar condicions de vida, etc.), 
seguir amb la vigilància i 
persecució de camells i demés 
fauna (de veritat no se sap qui son 
els traficants locals ?????) i 
continuar amb mesures 
assistèncials i d'ajut a qui calgue, 
com ja es fa ara. 

"les mesures 
penalitzadores i . . 
repres1ves ma1 

acabaran el problema, 
cal una actuació 

integral que 
contemple tot un 
seguit d'accions" 

Que passa a Ulldecona ? Home es 

L' Actúàlitat · 

evident que tampoc cal ara ser 
alarmistes, però tampoc amagar el 
cap sota l'ala i dir que no passa res. 

passius. 

L'Esquer ra dona doncs el prim er 
toc d'atenció a la societat local. El 
debat resta obert 

"la droga mata xeics, 
_a_Ulldecnna tambl;__ 

pot fer-ho tard o 
d'hora, i això no és 

broma" 

"Aquesta es la moció original, 
posteriorment i d'acord amb eIS 

__demé.s_gn¡p~,_h_em considerat qfilL_ 
en lloc de demanar la creació d'una 
Comissió Municipa~ pot ser la 
Comissió de Sanitat de 
l'Ajuntament qui contemple tot lo 
referent a la "droga" tal com ho 
explica la moció, sense descartar la 
creació d'aquesta Comissió 
Municipal segons l'evolució del 
tema. 

A Ulldecona es consumeix 
heroïna, si, pocs però hi ha qui es 
punxa i això ho sap molta gent A 
Ulldecona es consumeix però 
sobretot molta cocaïna, 
particularment en festes i diades 
assenyalades en que torna molta 
gent que habitualment es fora. A 
Ulldecona es gasta també "speed", 
una barreja d'anfetamines que 
produeix un potent "xoc", que dona 
una marxa tremenda però que 
acaba amb un xafament total Això 
passa ara i aqui i no cal amagar-ho. 

"sense voler vaig 
veure com es 

punxaven als lavabos 
d'un local" 
(veí sorprês) 

ERC 

Es tabú parlar-ne 
? 

Suposem que hi 
haurà qui 
considerant-se "el 
modernillo de 
torn" ho trobarà 
d'allò mes normal 
tot, però la 
"droga" mata 
xeics, a Ulldecona 
també por fer-ho 
tard o d'hora, i 
això no es broma. 
Per supost que si 
algues tant 
conscient per 
suïcidar-se mes 
ho menys 
lentament, i per 
voluntat pròpia, 
que ho faci, però 
com a partit 
polític a qui 
preocupa la 
problemàtica 
pública, com a 
partit de joves, 
aquest tema no 
ens pot deixar 
indiferents i 

1 . 

Esquerra Republicana de Catalunya 
VoHmoel ~ ~. 08011 llAPCELONA T<I (93) ll3 H IJ f•• (93) Jl3 71 22 

Seu Nacional 

En JOSfil'- LLUIS MIJ.DAN I MllSIJ;;U • r e¡ldo r d ·aq uesl 
Ajun t ame nt i a ctua n t en r epr e sen t a c ió de l Gr up 
Hunlclpal d .ESQUURA REPUBLICANA DE CATALUNYA, d i u: 

Que da r re r.ae ent l a p r oblenitica de la d r oa a ha arr ibat 
a l •eu c i xio 6 .ponen t, Exe inpl t= s d ºa questa a( i r11ac ió ho 
són : L ' i nc rement e spe cte.cu lar de c ort s per sob r e-dos i. 
l "e c l o s ió popu l ar de ba rr is car gina ls i i · anomenada llei 
Cor cue r a . 
Que el n ostre municipi ma l au rad ament no es troba al 
c a rae del DÓO d e l a drOf&. 

Pe r t o t i · expo!>at i d 'ac?rd e 11 b l a leg is lació loca l 
a pl i cable . es presenta aq uest a MOC I O a l Pl e aun i c i pa l 
a mb el t e x t·se¡üen t: 

1 . Que segons declara 1 ·orga ni:.zaci6 tfund i a l d e la Sa lut 
e l s drogadictes són oal ats, pe r t an t, fen~ricaaenbt no 
s e " l s pot cons i d e rar del i nqUents. 

- "L.- La proo t e na t1c a ae u o roga e s un teoa 
exi rao r d in•r iaa ent c o mplexa . L· a ctua ció en camps 
d ete r mi nats sense actuar en lo r esta no pot s olucionar 
el prob lema . Es ind i spensabh. l. actuació en to t s el s 
c amps i d "un a Co r ma c oord in ada 

3. Si s · acorde s noa~s o d ' una f o r a• p r io r itàri a , la 
i mposic i ó de multes ad a in ist rati ves a ls consu c idors e n 
püblic de d r ofa , no es soluc1or.a pr•ctica ae nt r ~s . 

4 . En c onc lu:; i ó , e s OEHA~A la c r e ació d ' un a COHlSS I O 
HUNI CI PAL CONTRA LA DROGA, quo tlndrl • pe r c lssló 
elabor a r un pl a inte gra l que conte mpli cesures 
preventi ve s, d iss ua s.sòr i e s i assistenc ia l s . Progra na 
aq u est, q ue com;>rengu i l a col. lebor ació de les a lt res 
a d mi n ist r acions púb l iques . 

~~= : ~ i~~~:~~i pe;0 pr~~~~~::• ~:t.t~ ~ . HO~!~· !r~:e~ e .n~~= 
Municipal . 

Ul ld.<'COnR • a ?2 c1. e novecbre 1991 
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La doble via 
' començara per cap 

d'any 

L'anomenat tram 
AlcaI!_ar~Camarles que 
inclou el desviament de 
l'actual via que passa per 
Tortosa començarà a cap 
d'any segons va anunciar 
Govern Civil de 
Tarragona 

La duplicació de la via 
implicarà a més els 
treballs necessaris per al 
trànsit de trens de gran 
velocitat, que circulen fins 
200 ó 220 km./hora 
S'espera que les obres 
estiguen acabades a finals 
del 93, amb un traçat total 
de 37 km. 700 m. i un 
pressupost de 4.800 
milions. Tortosa es la 
gran perjudicada per 
aquest traçat, en canvi 
l'Aldea, on es preveu una 

El desviament de la 
carretera 

Als baixos de l'Ajuntament podeu 
comprovar el que segurament serà el 
traçat deímitiu (amb modificacions de 
darrera hora &i les hi ha) del desviament 
de la carretera al seu pas per Ulldecona. 

L'Ajuntament en rebre els plànols, va 
decidir exposar-los i donar mes de temps 
al véinat per a qualsevol impugnació o 
reclamació que s'hi vulgués fer: Cal dir 
que aquest projecte ha estat elaborat 
íntegrament per l'organisme corresponent 
de la Generalitat atenen únicament 
criteris de racionalitat en el traçat i costos 
econòmics. 

Representants dels partits polítics locals, 
concretament de CiU, ERC i COS, es van 
desplaçar a Reus en visita privada per 
comprovar a la Direcció de Carreteres tot 
lo referent a l'història i situació actual 
d'aquest projecte. 

Després de rebre totes les explicacions 
que fan al cas per part dels responsables 
de l'obra, cal dir en honor a la veritat 
que el traçat actual (modificat un poc 
en relació al primer) no respon a cap 
indicació feta des-de Ulldecona per 
part de l'Ajuntament, que mai ha 

L'Actualitat 
estació central en serà beneficiada El 
projecte preveu ademés un nou pont 
sobre l'Ebre de 1.230 m . a ixí com 
també una considerable ampliació del 
pas de via per damunt del Riu Sènia. 

Com a curiositat us adjuntem el 
plànol que va sortir al NOU DIARI, 

.... , ... 

intervingut en la redacció del projecte, 
excepte per sugerir que lo més lògic era fer 
l'obra per baix del poble i no per dalt. 

l'lova eIDpresa al 
Savoi-Cinèma 

El Savoi-Cinema tomarà a obrir aquests 
Nadals amb nova empresa, si tot surt com 
està previst Josep Fabregat i Josep-Lluïs 
Millan son els impulsors d'una idea que 
vol convertir el SAVOI en un centre 
permanent de cultura i diversió. 

Es tracta d'un projecte lúdic i cultural en 
que funcionaria com a sala permanent 
d'espectacles variats (cinèma, teatre, ball, 
recitals, desfilades, etc) i també de les 
activitats culturals mes diverses 
~xposicions, concerts, conferències, taules 
rodones, etc). 

Aquest projecte dins de les seues 
posibilitats no vol oblidar ningú, i pensa 
en activitats a anar fent per totes les edats 
(cinèma infanti~ música jove, gent gran .. ) 

Es tracta en definitiva de lligar Ja 
recuperació d:un local molt ben 
acondicionat en molts aspectes, amb la 
necessitat que en aquests moments hi ha a 
illldecona d'activitat lúdica i cultural, per 
tothom. 

que va alamar a més d'un pensant en 
que feien u na via nova entre Freginals 
i Alcanar sense passar per Ulldecona, 
quan es evident que la via va de 
Freginals a Ulldecona i després a 
Planes Altes, prop d'Alcanar. 

li Parc Infantil de Nadal 
Del 21 de desembre al 30, tindrà lloc el II 

PARC INR\NTIL DE NADAL, que inclou 
importants millores en relació a l'anterior: 
Sens dubte un cop mes, el treball del 
Comité organiuador veurà coronat amb 
l'exit el seu esforç, tal com va passar en la 
primera edició. Us informarem més 
amplament la setmana vinent. 

Centre d'Estudis a 
Ulldecona 

Un grup de persones de la nostra 
població, estudiosos de diferents 
aspectes i èpoques de la mateixa, 
tenen en projecte la creació d'un 
Centre d'Estudis. Aquest Centre 
recollirà informació sobre tot alló que 
fa referència a la vida local, en tots els 
tem es. 

Es ben cert que ara hi ha m olta 
informació m a ncada de recopilació o 
que pot arribar a perdre' s si algu no la 
recull i posa en ordre. Es una idea que 
trobem molt encertada i que rebrà tot 
el nostre suport en alló en que 
poguem ser útils. I que no tarde gaire 
a poder ser. 



Des-de Ja darrera aparició del "FULL" a començaments d'octubre, han passat moltes coses a tots els nivells, local, nacional, cte. i 
seria impossible ara fcr-nc un resum minimamcnt interessant, es per això que hem triat únicament uns quants fets, com es evident 
que n~ pogut triar molts altres. Allà van. 

~~~~~~~~~~~~~-====-======== 

Maria Aurèlia Capmany i Montserrat Roig 
Enek~êr~-ï:OOVOïiiln' 1aJiÍcratura ca1alana ~doi~ "do 

- •4t ~ ,... ....-.r• - "'T"\,.... ~ ~ """ ,,.~ ,._ _ _.. ·:::!...__~-~ A ~ ""(' 

~~·Meltii-i •lomm; duea grana~ïporiricn ~-~espai '-<! 
· · de tc~·llXCC'nt onades de dolor entre la poliació catalana. "10 CODC1XJa .• , ""'. l'i 

- - - admiraba la seua obra li · · - · alia també del seu compomis amb les~ 
é:auies de Ja.llibcrtat,j&: sigui indi o co nes en que . 
·vàn lligaol-lèiu"\iomprófuiilitèrari &mb 1&Vida, bb 1a detêna dels més~.-~ 
quo des-do fi m bóhdició de dones militan!_s; DO es \rall' òblidar de cap êausi '!'.--ro f, 
~~iJce¡~iêñiêfr&tS1$msímh~'Si;~~1 

Aurèlia de tipus polític initialmebt, per aJècte després, i Montserrat Roig per llaços 
fàmiliars. 
Cal DO oblidar que Ma Aurèlia Capmany va participa.r en l'històric míting 

&OCialista al cinema ViCtòria al juÍly del 77, a les ¡rüneres eleccions 
democràtiques, on la figura d' Antich com a lider socialista començaria a pendre · 
força. Posteriorment cal recordar taÍnbé la participació de la Oipmany a les Festes 
Majors d'Ulldecona com a ¡regonera, fa molts pocs anys. 
Montserrat Roig en canvi, i potser això molta gent no bo sap, es d'una ampla i 

coneguda fam.illa local, la dels "Moranos". El seu avi era fill d'Ulldecona d'on va 
marxar molt jJvo per estudiar a Barcelona, el seu fill 1bmàs Reig i Llop, escriptor; 
periodista i Parc de la Montserrat, en el seu llibre •Del meu viatge per la vida•, 
dedica un sucós capítol a Ulldecona (reconlant-hi les seues esCades de ~ que 
pel seu interés en varios aspectes us ofimrem en un ¡roper mimero del "FUIL" 
en que disposarem de més espai. 
Com se sol dit; i aquest cas encara es més cert, Montserrar Roig i M!! Aurèlia 

Capmany DO moriran mai, la seua obra ens acompanyarà per sem¡re, a les 
generacions actuals i a les futures. Es l'inmensa sort dels grans escriptors, 
escriptores. 

12 d'Octubre "Dia de la 
Hispanidad" 
D'entrada va quedar ben clar que el 

cremar banderes espanyoles era més 
delicte que cl passejar-se per mitja 
Barcelona pegant a tothom -· i en una 
clara rememoració del que va representar 
"Ja Hispanidad" per ala indígenes 
americans, 400 ultres es van passejar per 
mitja Barcelona pegant tothom qui els 
semblava d'aspecte "rojillo" o simplement 
no els feia gràcia. · 
la passivitat policial durant tot el 

recorregut (no van intervenir en cap 
moment) contrasta amb la rapidesa amb 
que es va detenir dos joves nacionalistes 
acusats de cremar una bandera espanyola. 

Tota la premsa de Barcelona, TOTA, i 
tots els partits espanyols i catalans, TOTS, 
van acusar la policia de no haver fet 
absolutament res. Unicament van 
intervenir en un moment donat els 
Mossos d'Escuadra per detenir una colla 
d'ultres caps rapats. Cal recordar que 
aquest acte era d'homenatge a la 
"bandera", tot conmemorant la 
"Hispanidad", cosa que per si no ho 
teníeu clar ~ que significava) els ultres en 
van fer una demostració pràctica. 

D'aquest desgraciat 12 d'octubre s'en 
deriven unc:a quantes conclusions clares: 
1ª" Histodcament "hispanitat" es 
genocid4 l aaa al V Ccotcnario ja en 

parlarem d'aquest tema. 
~- Va quedar ben clar que la policia que 
havia de vigilar l'ordre i fèr d'àrbitre, es 
va posar clarament de part dels qui 
jugaven en camp contrari, dels extrangers 
que no estimen el pais que els ha acollit i 
els dona cl pa. Es evident que ells també 
es consideren jugadors a camp contrari. 
3ª' Pero, i sobretot, va quedar clar la 
minsa autonomia de Catalunya mal que li 
pese ni Si: Pujol Aquestes coses amb una 
policia de casa no passarien, i seguiran 
passant mentre la policia no sigui la 
nostra i la Generalitat no controle l'ordre 
públic. 

15 d'Octubre: 51 
Aniversari de la mort de 

Lluïs Companys 
Com cada any en aquesta data 

Catalunya reté homenatge al president . 
assassinat. Ens alegra vore que cada 
any son més els partits, institucions, 
etc., que van tenint més clares les 
coses, i avui aquest homenatge que fa 
pocs anys era minoritari, s'ha 
convertit ja en popular i institucional 

Enguany ERC retia també 
homenatge a totes les víctimes de 1a 

,, repressió franquista, simbolitzades en 
la í¡gura de Companys. 

17-20 d'Octubre: .( Fi~ 
de Sant Lluc \ 

\ 

Tothom hi vau anar i ja se'n ha parlat pÏ'ou 
per parts de tots els sectors implicats i no 
·implicats. Potser només caldria fer-ne unes 
valoracions ímals tot mirant el futw: 
D'entrada va quedar clar que era possible 

fer-la i fer-la bé, molt dignament i a gust 
dels visitants. En aquest sentit els comentaris 
d'aquem foren gairebé unànims: "Mcit bé". 
També es important ressaltar el treball 

conjunt sense escatimar esforços de tots els 
resposables de fer la Fira, des-de 
l'Ajuntament començant pel seu Alcalde 
fins al darrer funcionari, al Comité 
organitudnr, etc., etc.; també es pot donar 
relleu a la coUaboració entre ds 
representants de diverses forces polítiques, i 
aquest aspecte marca un camí i es important 
per Ulldecona. 
F"malment i com tancament d'aquesta 

valoració d'urgència, cal ara que tota 
l'economia d'Ulldeona es face seua la Fira i 
estudie la millor manera d'aprofitar-la. Es 
un trampdí de llançament que cal usar bé, 
es una eina d'imatge i puliicitat que no es 
p~ menystenir. Farem bé tots plegats 
d'estudiat per l'any vinent les millor 
fòrmul~de..participació, l~ fòrmulcs.que 
facen de la F"tra de Sant Uuc un instrument 
de dinamàrnció econòmica de la Vtla 
d'Ulldecona. 
La primera pedra ja s'ha llançat, la segona 

pot tenir encara mdt més impacte. 

Negociacions Cooperativa
Caja Madrid 

Tot fa pensar que podria haver-hi acord entre .. 
aquestes dues Entitats per a que Cooperativa ~ . 

- Agrícola pogués reeui>erar-·ei seu -local -social de -- ;: --
sempre i actual estatge. ' \ 

Es diu que l'oferta de Caja Madrid serà tan bona, 
que Cooperativa haurà d'aceptar-la per força. 
Nosaltres cel.lebrariem que fos així, i que es 
recuperés la propietat d'un inm.oble que tant va 
costar de fer a la pagesia local 

Nou decret 808 de 
modernització agrària 

El decret 808 de la CEE de modernització i 
millora de les explotacions agràries és la principal 
eina per a la concessió de subvencions als pagesos. 

Segons l'acord a que ha arribat el Ministeri i la 
Generalitat, les aportacions per al nou decret que 
entraria en vígor a primers d'any, serien del 70 i el 
30 per cent respectivament El DARP considera a 
la vista de l'esperiència d'altres anys, que uns 
4000 pagesos en podrien ser beneficiaris, amb 
una inversió global de 10.000 milions repartits com hem indicat abans. Posteriorment la CEE paga als estats membres, 
íms un 50% del imports invertits. 

La nova estructura del decret inclou la subvenció dels interessos dels crèdits que es demanen per millorar les 
explotacions, a més a més d'ajudes a fons perdut Seguirem informant 

EI IPC i els preus del productes 
agrícoles 

Es que és una meravella. El IPC puja més o 
menys moderadament cada mes, però el més 
curiós del cas és que allò que sempre el fa pujar 
més són les fruites i les verdures ... 

Es clar, llavors s'imposa una reflexió: si el IPC 
puja cada any en l'import que sigui, i els preus 
dels productes del camp, per al$ pagesos no 
pujen ni això, qui hi guanya?. Es evident que el 
que està a baix de tot no, es evident que hi pa 
unes estructures que no afavoreixen al 
productor, i una de dos, o l'Administració pren 
mesures per controlar els preus i fer un 

repartiment equitatiu del pastís, o el pagés es 
mentalitza d'una punyetera vegada de que ha 
d'arribar al mercat directament. Organització, 
organització, i força, molta força. 

Assemblea de la Comunitat de 
Regants 

Diumenge dia 15 al local de la Cooperativa, 
tindrà lloc la Junta General ordinària de la 
Comunitat Temes importants són l'aprovació 
dels pressupostos i l'obra del canal Molí Nou
Ventalles, tema que caldrà començar a 
solucionar, i sobre el que continuen les 
converses entre Comunitat i Ajuntament. 



Estadística 

Entre unes coses i altres 
aquesta secció de dades 
sobre meteorologia no ha 

- - - estat-a-l'abast-wstre 
desde cl març de l'any 
passat Avui, junt amb el 
diagrama resum de 
1990,us les oferim eò dos 
columnes, una conté 
xifres referides a les 
pluges i en l'altra hi son 
les de les temperatures. 

Donem la precipitació del 
mes {PT), la pluja 
màxima (PM), cl dia que 
va caure {DPM) i també 
cl nombre .<fe dies amb 
pluja (NP). 

Quant a 1es temperatures, 
la mitjana del mes (TM), 
la maxima absoluta 
(TMa) i els dies que s'ha 
donat (DTMa), així com 
també la mm una 
absoluta (Tma) i els dies 
(D'ftna). 

ANY 

1990 

. 

1991 

MES 

abril 

maig 

juny 

juliol 

agost 

setembre 

octubre 

novembre 

decembre 

gener 

febrer 

març 
abril 

maig 

juny 

juliol 

agost 

setembre 

PT PM 

l/m1 l/m1 

31 9 

39.5 20 
----
51.5 19 

12 10 

78 60 

43 15 

175.5 66 

15 7.5 

16 11 

72 42 

166.5 74 

126.5 76 

34 216 

24 15 

8 6.5 

10 7 

44 37 

38 .. 7.5 

El 6 d'Octubre a Ulldecona 

DPM NP 

dia dies 

6 8 

27 6 

21 7 

28 2 

30 4 

25 8 
8 16 

8 4 

18 2 

26 3 

2 8 

24 9 

16 6 

8 3 

10 2 

2 2 

31 4 

12 9 

Ampliem allò que en dèiem al passat número, amb la crònica que 
el Sr. Josep ~. Millan en fa al seu llibre en preparació: FEfS I 
GENT D'ULLDECONA AL SEGLE ~ tot agraïnt-li la seua 
ajuda. 

" A nivell personal i per haver-ho presenciat, puc dir que la nit del 
dissabte 6 d'octubre (del 34), hi havia molta animació al carrer 
Major, per la part de l'Ajuntament en particulaL 

Als voltants de les deu, en JOSEP SANSANO I MONTROS, 
Delegat Local d'Ordre Públic de la Generalitaty sortí al balcó de la 
Casa de la Vtla, i després de penjar la bandera catalana amb l'estel 
blanc al triangle blau, dita d'Estat Català, adreçà un breu parlament 
a la concurrència : . 

" Ciutadans: en aquestes hores tenses i difícils, seguint l'exemple 
del Molt Honorable President de la Generalitat LLUIS COMPANYS 
I JOVER, proclamem la República Catalana a Ulldecona. 

Per favor, demanen ordre i serenitat a tothom, que els homes se'n 
vagin als centres respectius i les dones es retiren a les seues llars. 
Gràcies i bona nit" 

A l'endemà pel matí, diumenge, tot havia ~cabat. Després 
vingueren les detencions de nou conciutadans per la seua pressumpta 
participació en~ els fets esmentats en el llibre "IIlSTORIA 

TM TMa DTMa 
C° C° dies 

13.6 27 12 i 29 

19 32 19 
- ---

21.16 35 8 
24.4 34 24 

24.9 35 4i5 

22.1 30 21 

16.17 28 29 

10.73 21 15i17 

6.04 26 28 

6.3 18 11 

7.3 18 23 i 28 

12.1 24 20 

117 24 3 i 30 

14.5 28 23 

20.4 31 26 

24 33 23i 29 

25.6 36 29 

216 30 23 

--- p: precipitaciona 

~~~'._Jt:¡:_:te~~ 

119901 

p= 554.SVrrr 

t= 16.04 C° 

Tma DTma 

C° dies 

o 23 

3 3i4 

10 6 
14 4 

15 28 

13 26 

7 6 i 26 
-l 5 i 30 

' 
-6 15 

-5 15 

-6 13 

2 31 

l 27 

3 6 

8 19 

12 l 

16 l i 14 

10 30 

115.S 

25 

mamJJason 

D'ULLDECONA" (explicats a l'anterior 
FULL) 

Dels empresonats, set vingueren al cap 
d'un temps, i altres dos se'ls instruí 
sumari i no obtingueren la llibertat fins 
després del 16 de febrer del 36, en virtut de 
la nova llei d'amnistia per a tots els presos 
polítics. 

Reflexions sobre les Festes Majors 1991 
per Josep Raga Vericat 

l Desafortunadament la pluja no va esser la nota més 
negativa de les pasades festes majors. El premi s'el va emportar la 
mala gestió del encara governant grup del nostre Ajuntament. 
Els alts i baixos i les notes discordants han estat predominants al 
llarc de tota la setmana. Si hom pasa per alt la despessa exajerada 
del "disparo de morteretes", al fer-se denit es queda esparverat al 
descobrir -que-no s'han-i:ngalanat amb llums els carrers 
principals, aleshores també caus en que no s'han pintat els pasos 
zebra, ni les voreres, ni res de res. Ara ja no es renta la cara al 
poble ni per les Festes Majors. Segons sembla es volen reduïr 
despespeses a tota costa i per això i en conseqüència s'han fet les 
festes gratuïtes??. 

2. Això de les festes de franc, si us plau, que no s'enganyi a 
ningú. El tema és ben zencill; o paguem entre tots amb impostos 
les festes d'uns quants o que cadascú es pague les d'ell I no 
entrèssim en demagògia que això es fa per aquells que no s'ho 
poden permetre. S'ha de dir que hi ha activitats que no es poden 
cobrat; com per exemple els bous, però el que realment val 
diners son les nits de ball, tal com estan els comptes, Ulldecona 
no pot permetres aquests luxes. S'haurien d'esplicar bé les coses 
a la gent. . 

3. El nostre poble pareix un Mas robat per estalviar llum, i 
d'altra banda en una sola nit de ball es gasten quatre milions en 
orquestres (La Frontera). Es redueixen les tallades de la paella a 
l'Ermita per reduïr costos, i per l'altra part es donen tots els 
desmesurats beneficis de la barra de les nits de ball a una sola 
entitat. 

4. Per si tot això fos poc encara faltava la sorpresa més 
desagradable. 

L'única nit que no era de ball, uns quants ciutadans, els que 
encara no estem desenganyats, vam anar al Teatre Municipal 
amb !'intenció de passar una vetllada relaxada i distreta. Res més 
lluny'_ Per no perdre la compostura no utilitzaré els qualificatius 
que em surten del coi; i cl que em sap més greu és que no ho 
hagi vist tot cl poble. Amb tot els repectes i sense demerèixer la 
profesionalitat del actors, he de dir que si alguna vegada ha~ 
fallat, cl temps, el lloc, la manera i la classe, ha estat esta. Quin 
mal gust!. Crec que Ulldecona nó es mereix una falta de ganes, 

Jornades de Teatre 

Un any més el públic ha recolzat !'iniciativa del C.C.R. 
amb l'assistència a les IX Jornades de Teatre que han 
tingut lloc al Cinema Savoi. 

Segons els organitzadors la qualitat teatralwa estat el 
comú denominador d'aquesta edició, més curta que 
d'altres anys, degut a les condicions tècniques de 
l'escenari. Malgrat això no es pot dir que aquestes hagin 
estat unes jornades de transició. Durant cinc diumenges 
s'ha vist un teatre modern, efectista i participatiu. Alguns 
d'aquests espectacles no s'han estrenat a molts llocs de 
Catalunya, fet que demostra que Ulldecona continua. sent 
la capdavantera d'aquestes terres del teatre català. L'obra 
d'enguany del C.C.RJta estat "Viure a Malibú". El resultat 
fou una divertida i a estones sentimental tarda de teatre. 
La temàtica no podia ser més actual, la marginació 

de previsió i de consideració tan gran. De debò que vaig sentir 
vergonya, una gran tristesa i indignació. 

Considero que la causa principal dels desaires és la manca de 
ganes i ilJusió per part de la gent responsable d'organitzar les 
festes. 

5. Les festes majors a més de gaudir-les, han de ser un 
orgull pels convilatans. Per conseguir això cal cuidar molt el 
aspecte, la neteja , el civisme, la convivència... Les actuacions i 
plantejaments de l'Ajuntament tenen que esser un model, un 
mirall, una guia per tots els habitants del poble i especialment 
per aIS joves. Qui vulgui fer "el gamberro" que ho faci sense el 
encoratjament de l'Ajuntament. No s'ha d'adobar el terreny a la 
delinqüència. Que la gent tire les closques del musclos al mig de 
la pista del poliesportiu és falta d~cultura, però l'Ajuntament 
tenia l'obligació d'haver facilitat uns contenidors per dipositar les 
deixalles, donant l'oportunitat al públic de comportar-se 
cívicament. Aquest detalls no s'han cuidat mai a Ulldecona. 

6. Allò que no faci bé ara, tindrà repercusions el dia de 
demà. El que avui només és una molèstia, demà pot esser un fet 
greu. Ajudem als nostres }>ves. 

7. D'altres errors: 
La festa de l'escuma: festa de molt joves a hores de no 

tan joves. 
Sexi Boys: coses rares per al públic genèraL 
Musclada: reservada només als noctàmbuls. 

Ulldecona es mereix alguna cosa més que un insuficient. 
Senyors si us plau, recarregueu les piles i deixeu pas a qui tingui 
ganes i ilJusió. 

Visca Ulldecona!! Ah! No he parlat de les coses que van estar bé 
perqué a Ulldecona ja li va bé que estiguin bé. 

Els joves protesten 
Som un grup de joves als que aquest estiu despatxaven del, 
Passeig de l'Estació perqué fêiem xivarri, i ara hem vist que a 
Sant Uuc han fet dos dies ball al Passeig, i per tant bastant més 
soroll del que fèiem nosaltres. 
Francament, hi ha coses que a vegades els joves no entenem._ 
FERRAN 

juvenil tractada amb energia, destresa per part dels tres 
actors i ajustada direcció de Pere Sans. Ara moltes ganes 
de fer-la per Cataluny~ 

Tant l'associació del Personal de La Caixa com 
l'Ajuntament d'Ulldecona han ajudat per a que el teatre 
hagi arribat amb èxit un any més. A esperar ara els deu 
anys de Jornades. I com a esdeveniment teatral caldrà 
esperar la tardor de 1993. El C.C.R. d'Ulldecona ha 
demanat a La Federació de Grups Amateurs de Teatre de 
Catalunya la cel.lebració de la "Tercera '!robada de Grups 
Amateurs", coincidint amb l'inici de les habituals 
jornades de teatre. Tot un repte per a la gent del Centre. 
Una manera de COl\11finar l'esplai i el treball desinteresat 
que porten els grups amateurs. I sobre tot la cel.Iebració a 
Ulldecona de la trobada servirà per a apropar les relacions 
entre els grups de les comunitats catalana i valenciana. 


